

2. *Expresses the hope* that the Administering Authority will explain the facts of the case to the petitioners;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure of the Trusteeship Council.

480th meeting,
14 July 1953.

820 (XII). Petitions concerning the chieftainship of Aképé (T/Pet.7/332 and 333) concerning Togoland under French administration

The Trusteeship Council,

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its twelfth session the petitions from Mr. Bernard Amevin (T/Pet.7/332) and Mr. Edmond Adomey (T/Pet.7/333), in consultation with France as the Administering Authority concerned,

Having taken note of the oral statement of the representative of France (T/C.2/SR.67),

Having taken note of the relevant report of the Standing Committee on Petitions (T/L.359, section VI),

1. *Notes* that the request of the petitioners appears to have been met;

2. *Decides* that under the circumstances no recommendation by the Council is necessary;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure of the Trusteeship Council.

480th meeting,
14 July 1953.

821 (XII). Petitions concerning the chieftainship of Kpélé (T/Pet.7/334 and 335) concerning Togoland under French administration

The Trusteeship Council,

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its twelfth session the petitions from Mr. Emmanuel Adjaho (T/Pet.7/334) and Mr. Nicolas Akou (T/Pet.7/335), in consultation with France as the Administering Authority concerned,

Having taken note of the oral statement of the representative of France (T/C.2/SR.67),

Having taken note of the relevant report of the Standing Committee on Petitions (T/L.359, section VII),

1. *Notes* that the request of the petitioners appears to have been met;

2. *Exprime l'espoir* que l'Autorité chargée de l'administration expliquera les faits aux pétitionnaires;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

480ème séance,
14 juillet 1953.

820 (XII). Pétitions relatives à la chefferie d'Aké-pé (T/Pet.7/332 et 333) concernant le Togo sous administration française

Le Conseil de tutelle,

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa douzième session, les pétitions de M. Bernard Amevin (T/Pet.7/332) et de M. Edmond Adomey (T/Pet.7/333), en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question,

Ayant pris acte de la déclaration verbale du représentant de la France (T/C.2/SR.67),

Ayant pris acte du rapport rédigé sur ce sujet par le Comité permanent des pétitions (T/L.359, section VI),

1. *Note* que les pétitionnaires semblent avoir reçu satisfaction;

2. *Décide* que, dans ces conditions, la pétition n'appelle aucune recommandation de la part du Conseil;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

480ème séance,
14 juillet 1953.

821 (XII). Pétitions relatives à la chefferie de Kpélé (T/Pet.7/334 et 335) concernant le Togo sous administration française

Le Conseil de tutelle,

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa douzième session, les pétitions de M. Emmanuel Adjaho (T/Pet.7/334) et de M. Nicolas Akou (T/Pet.7/335), en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question,

Ayant pris acte de la déclaration verbale du représentant de la France (T/C.2/SR.67),

Ayant pris acte du rapport rédigé sur ce sujet par le Comité permanent des pétitions (T/L.359, section VII),

1. *Note* que les pétitionnaires semblent avoir reçu satisfaction;

2. *Decides* that under the circumstances no recommendation by the Council is necessary;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure of the Trusteeship Council.

480th meeting,
14 July 1953.

822 (XII). Petition from Mesdames Adjoavi Edoh, Atissou Amouzou and others (T/Pet.7/336) concerning Togoland under French administration

The Trusteeship Council,

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its twelfth session the petition from Mesdames Adjoavi Edoh, Atissou Amouzou and others (T/Pet.7/336), in consultation with France as the Administering Authority concerned,

Having taken note of the oral statement of the representative of France (T/C.2/SR.67),

Having taken note of the relevant report of the Standing Committee on Petitions (T/L.359, section IX),

1. *Recalls* its resolution 633 (XI) on petitions relating to the Agbétiko incident, by which it decided that no recommendation by the Council was necessary;

2. *Draws the attention* of the petitioners to the statement of the representative of France that the situation in the village of Agbétiko is quite calm;

3. *Decides* that under the circumstances no recommendation by the Council is necessary;

4. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure of the Trusteeship Council.

480th meeting,
14 July 1953.

823 (XII). Petition from Mr. Bruce Monsavi Samuel (T/Pet.7/337) concerning Togoland under French administration

The Trusteeship Council,

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its twelfth session the petition from Mr. Bruce Monsavi Samuel (T/Pet.7/337), in consultation with France as the Administering Authority concerned,

Having taken note of the oral statement of the representative of France (T/C.2/SR.69),

2. *Décide* que, dans ces conditions, la pétition n'appelle aucune recommandation de la part du Conseil;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

480ème séance,
14 juillet 1953.

822 (XII). Pétition de Mmes Adjoavi Edoh, Atissou Amouzou et d'autres (T/Pet.7/336) concernant le Togo sous administration française

Le Conseil de tutelle,

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa douzième session, la pétition de Mmes Adjoavi Edoh, Atissou Amouzou et d'autres (T/Pet.7/336), en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question,

Ayant pris acte de la déclaration verbale du représentant de la France (T/C.2/SR.67),

Ayant pris acte du rapport rédigé sur ce sujet par le Comité permanent des pétitions (T/L.359, section IX),

1. *Rappelle* sa résolution 633 (XI) relative aux pétitions concernant l'incident d'Agbétiko, dans laquelle il a décidé que ces pétitions n'appelaient aucune recommandation de la part du Conseil;

2. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur la déclaration du représentant de la France selon laquelle le calme règne dans le village d'Agbétiko;

3. *Décide* que, dans ces conditions, la pétition n'appelle aucune recommandation de la part du Conseil;

4. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

480ème séance,
14 juillet 1953.

823 (XII). Pétition de M. Bruce Monsavi Samuel (T/Pet.7/337) concernant le Togo sous administration française

Le Conseil de tutelle,

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa douzième session, la pétition de M. Bruce Monsavi Samuel (T/Pet.7/337), en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question,

Ayant pris acte de la déclaration verbale du représentant de la France (T/C.2/SR.69),